
        Zápisnica 
z tretieho zasadnutia obecného zastupiteľstva  

zo dňa 17. 3. 2023. 
Prítomní poslanci:  
Ľubomír Antolik, Mgr. Daniel Ďurica, Ing. Juraj Kešeľ, Ing. Matej Kukuruc,  Mária Marcinová, Bc. Anna Senyková, 
Jaroslav Tipan.  
Adriana Dziaková – hlavná kontrolórka 
Neprítomní poslanci:   
Hostia:  - Pán Martin Sárossy 
K bodu 1. a, - Otvorenie: Starosta obce Jozef Nemčík privítal prítomných poslancov a poslankyne a skonštatoval, 
že zo 7 poslancov sú prítomní 7, čiže obecné zastupiteľstvo je uznášaniaschopné.  
Za zapisovateľku určil starosta referentku Vieru Chomovú. 
Za overovateľov zápisnice: poslancov Antolika a Tipana. 
Návrh programu rokovania prečítal zástupca starostu Ing. Matej Kukuruc. 
Materiály na rokovanie dostali poslanci Obecného zastupiteľstva /ďalej len OZ/ elektronickou formou 
v dostatočnom časovom predstihu. Poslanec Tipan dostáva materiály fyzicky do ruky. 
 
Program rokovania: 

1. Otvorenie zasadnutia 
2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 
3. Správa o kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce za II. polrok 2022 
4. Ročná správa o výsledkoch kontrol za r. 2022 
5. Výstavba chodníka z obce k cintorínu – projektová dokumentácia - prerokovanie 
6. Inšpekcia zo životného prostredia - oboznámenie   
7. Ukončenie zmluvy: „ Rozšírenie kapacity materskej školy – „ RK MŠ“ – dohodou. 
8. Podanie novej žiadosti na výstavbu materskej školy - výzva 
9. Žiadosť o pridelenie komunálnej techniky – traktor 
10. MAS – informácia o možnosti podania žiadosti 
11. Zateplenie budov v správe obce postavených do roku 1980 – možnosť podania žiadosti  
12. Rôzne  
13. Rekapitulácia uznesení 
14. Záver 

 

Starosta sa opýtal, či má niekto z poslancov doplňujúce body do programu. Poslanec Ďurica požiadal 
o doplnenie bodu rokovania: Rekonštrukcia hradu Parusstan v obci Bačkov cez projekt, o ktorom 
prišiel na zasadnutie OZ podať informácie pán Martin Sárossy. Ďalšie dva body a to: Oznámenie 
o čiernej, čiže nelegálnej stavbe a žiadosť o odkúpenie nehnuteľnosti doplnil pán starosta. 

 
Program rokovania po doplnení bodov: 

1. Otvorenie zasadnutia 
2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 
3. Rekonštrukcia hradu Parustan v obci Bačkov – prejednanie  
4. Správa o kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce za II. polrok 2022 
5. Ročná správa o výsledkoch kontrol za r. 2022 
6. Výstavba chodníka z obce k cintorínu – projektová dokumentácia - prerokovanie 
7. Inšpekcia zo životného prostredia - oboznámenie 
8. Ukončenie zmluvy o poskytnutí NFP na projekt: „ Rozšírenie kapacity materskej školy “ – 

informácia 
9. Podanie novej žiadosti o poskytnutí NFP na výstavbu materskej školy - prejednanie 
10. Žiadosť o pridelenie komunálnej techniky – prejednanie 
11. MAS – informácia o možnosti podania žiadosti o poskytnutie finančného príspevku na 

rekonštrukciu lávky cez potok  



12. Zateplenie budov v správe obce postavených do roku 1980 – možnosť podania žiadosti - 
prejednanie 

13. Žiadosť o odstránenie nelegálnej stavby - prejednanie 
14. Žiadosť o odkúpenie nehnuteľnosti - prejednanie 
15. Rôzne 
16. Rekapitulácia uznesení 
17. Záver 

 
Pristúpilo sa k prerokovaniu jednotlivých bodov. 
K bodu č. 3, Rekonštrukcia hradu Parustan v obci Bačkov. 
Starosta obce udelil slovo pánu Martinovi Sárossymu, ktorý prítomných oboznámil s projektom 
organizácie obnovy hradu celkovo. Nakoľko sa v Bačkove nachádzajú zrúcaniny hradu Parustan, podal 
vysvetlenie v prípade záujmu obnovy tohto hradu. Program Ministerstva kultúry SR „Obnovme si svoj 
dom“, z ktorého je každoročne financovaná obnova hradov, je prioritne zameraný na väčšie hradné 
areály so zachovanými nadzemnými zvyškami murív. Preto hrady „pochované“ pod zemou nemajú 
veľkú šancu v tomto programe uspieť. Avšak, na roky 2022 – 2023 je plánovaný národný projekt na 
obnovu hradov so zapojením MRK. Realizátorom obnovy a žiadateľom o dotáciu môže byť vlastník 
pozemku, nájomca pozemku, obec alebo občianske združenie. Ďalej pokračoval ako postupovať 
s prípravou obnovy hradu, čo je cieľom, vysvetlil modely organizácie obnovy hradu. V rámci tohto 
projektu by boli zamestnaní obyvatelia obce Bačkov z rómskej komunity, ktorí by boli vedení externým 
koordinátorom. Náklady na externého koordinátora sú oprávneným nákladom dotácie. 
 Starosta obce sa opýtal na názory prítomných poslancov. Poslanec Ďurica navrhol, aby obec do 
projektu vstúpila.  
Poslanec Kešeľ sa opýtal aký záväzok na seba preberá obec tým, že vstúpi do projektu. Odpovedal pán 
Sárossy: „ Už tým, že sa prihlási k stavbe, preberá na seba záväzok. Povinnosťou je starať sa 
o zrúcaninu“. Pokračoval poslanec Kešeľ, čo by bolo v prípade, ak sa do projektu zapojíme, avšak 
dotáciu nedostaneme ? Nebude obec sankcionovaná ? 
Poslanci zhodnotili, že zvážia tento návrh ohľadne projektu obnovy hradu Parustan. Nakoniec sa 
vyjadrili, že myšlienka je to dobrá, ale obec musí riešiť závažnejšie problémy. Poslanec Kešeľ zhodnotil, 
že jediným pozitívom realizácie tohto projektu by bola zamestnanosť našich obyvateľov.  Starosta obce 
poďakoval pánu Sárossymu za oboznámenie s projektom. Pán Sárossy opustil rokovaciu miestnosť. 
 
K bodu 4, Správa o kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce za II. polrok 2022. 
Hlavná kontrolórka obce Bačkov, pani Dziaková oboznámila prítomných so Správou o kontrolnej 
činnosti za II. polrok 2022. V tejto súvislosti požiadal poslanec Kešeľ starostu, aby na každom zasadnutí 
poinformoval poslancov o prijatých uzneseniach spolu s informáciou o stave ich plnenia. Na to 
reagovala hlavná kontrolórka a uviedla, že povinnosť kontrolovať uznesenia a ich plnenie je zákonom 
definovaná ako základná povinnosť hlavného kontrolóra. Starosta obce ešte doplnil, že na každom 
zasadnutí je súčasťou programu rokovania kontrola plnenia uznesení, no aj napriek tomu zobral 
požiadavku poslanca Kešeľa na vedomie. Správu o kontrolnej činnosti zobralo OZ na vedomie. 
 
K bodu 5, Ročná správa o výsledkoch kontrol za r. 2022. 
Hlavná kontrolórka vysvetlila čo ročná správa kontrol v zmysle rozpočtových pravidiel obnáša. Aké 
kontroly vykonala. Tento bod zobralo OZ taktiež na vedomie, keďže všetky materiály dostali poslanci 
v dostatočnom časovom termíne. 
 
K bodu 6, Výstavba chodníka z obce k cintorínu – projektová dokumentácia – prerokovanie. 
Starosta obce oboznámil prítomných poslancov o vypracovaní projektovej dokumentácie na výstavbu 
chodníka k cintorínu. Poslanca Ďuricu zaujímalo, kto projekt vyhotovil. Projektantom je Ing. Černak, 
ktorý je zároveň statikom, takže príde skontrolovať statiku mosta z Lesnej ulice na Hradnú a lávky cez 
potok. Starosta ďalej uviedol, že obec požiadala Okresný úrad Košice o určenie stavebného úradu na 
povolenie k stavbe. Poslanca Kešeľa zaujímalo, či je v projekte zapracovaný múrik, ktorý by oddeľoval 



cestu od chodníka. Starosta odpovedal, že áno. Viac otázok k projektovej dokumentácii zo strany 
poslancov predložených nebolo. Tento bod zobralo OZ na vedomie. 
 
K bodu 7, Inšpekcia zo životného prostredia – oboznámenie. 
Starosta obce oboznámil prítomných s anonymným listom, ktorý bol doručený na Okresný úrad, 
odbor životného prostredia v Trebišove ohľadne vypúšťania splaškov z domácností do potoka. 
Starosta obce spolu so zamestnancami životného prostredia dňa: 14.3.2023, ktorí sa nahlásili na 
kontrolu na základe spomínaného anonymu, prešiel ulicu Družstevnú a Lesnú. Kontrolované boli 
výpusty do potoka z domácností. Starosta zhodnotil, že najhoršie je to na ulici Družstevnej. Nastala 
krátka rozprava medzi prítomnými. Tento bod zobralo OZ na vedomie. 
 
K bodu 8, Ukončenie zmluvy o poskytnutí nenávratného finančného príspevku na realizáciu projektu 
s názvom: „ Rozšírenie kapacity materskej školy“ - informácia. Starosta obce podal prítomným 
poslancom informáciu o tom, že z dôvodu enormného nárastu cien materiálov a služieb a tým pádom 
aj neúmerného nárastu neoprávnených výdavkov v rámci realizácie projektu na rozšírenie kapacity 
materskej školy v obci Bačkov sa rozhodol od zmluvy o poskytnutí finančného príspevku odstúpiť a 
podpísal dohodu o mimoriadnom ukončení zmluvného vzťahu. Svoje rozhodnutie odôvodnil 
nevýhodným spôsobom financovania a vyhlásením novej výzvy s priaznivejšími podmienkami. Poslanci 
zobrali informáciu na vedomie. 

 
K bodu č. 9, Podanie novej žiadosti na výstavbu materskej školy – výzva. 
Starosta obce oboznámil prítomných s novou výzvou na podávanie žiadostí na výstavbu novej 
materskej školy bez spolufinancovania cez projekt Program obnovy. Poslanci zastávali názor, že 
realizácia takéhoto projektu v obci nie je potrebná.  
Starosta dal hlasovať. 
Hlasovanie č. 1 
Za: 0 poslancov 
Proti: 2 / Mgr. Daniel Ďurica, Ing. Juraj Kešeľ 
Zdržal sa: 5 / Antolik Ľubomír, Ing. Matej Kukuruc, Mária Marcinová, Bc. Anna Senyková, Jaroslav Tipan/.  
Nehlasoval: 0 

   Uznesenie prijaté nebolo. 
 

K bodu č. 10, Žiadosť o pridelenie komunálnej techniky do obce – traktor. 
Starosta obce oboznámil prítomných s možnosťou podania žiadosti o pridelenie traktora do obce 
Bačkov z Environmentáleho fondu, rozvoj odpadového a obehového hospodárstva. Za tento návrh dal 
starosta hlasovať.  
Hlasovanie č. 2 
Za: 7 poslancov / Antolik Ľubomír, Mgr. Daniel Ďurica, Ing. Juraj Kešeľ, Ing. Matej Kukuruc, Mária 
Marcinová, Bc. Anna Senyková, Jaroslav Tipan/.  
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
K bodu č. 11, MAS – informácia o možnosti podania žiadosti. 
V úvode starosta vysvetlil poslancom čo je to skratka MAS. Znamená to Malá akčná skupina so sídlom 
v Sečovciach, ktorej je obec členom. Uhrádza ročne členské poplatky vo výške 400, - €. Jednej obci alebo 
podnikateľovi, môže byť pridelených z tejto inštitúcie až 64 000,- €. Do projektu sa môže zapojiť aj 
súkromný podnikateľ. Čiže obec by mohla žiadať finančné prostriedky z tejto inštitúcie napríklad na 
rekonštrukciu lávok. Poslanec Kešeľ podotkol, že lávka pri bývalom obchode je vo veľmi zlom stave. 
Nevie, či je dobré čakať na peniaze z projektu.  
Tento bod zobralo OZ na vedomie. 
 



K bodu č. 12, Zateplenie budov v správe obce postavených do roku 1980 – možnosť podania 
žiadosti. 

Starosta obce podal poslancom informáciu o možnosti zapojenia sa do výzvy na poskytnutie 
nenávratného finančného príspevku na zníženie energetickej náročnosti verejných budov postavených 
do roku 1980. V prípade obce Bačkov by sa mohlo jednať o budovy školy a kultúrneho domu. 
Podmienkou zapojenia sa do výzvy je vypracovanie projektovej dokumentácie spolu s energetickým 
auditom. V rámci realizácie by došlo k rekonštrukcii vykurovacích systémov, zatepleniu strešného 
plášťa, zatepleniu obvodových stien, rekonštrukcii rozvodov elektrickej energie a pod., ktoré sú jak 
v základnej škole, tak aj v materskej škole a v kultúrnom dome vo veľmi zlom stave. Starosta dal 
o tomto bode hlasovať. 
OZ schválilo zámer vypracovania projektovej dokumentácie na znižovanie energetickej účinnosti na 
budovy postavené do roku 1980, konkrétne budovu základnej a materskej školy a budovu kultúrneho 
domu a spracovanie žiadosti o poskytnutie nenávratného finančného príspevku. 
Hlasovanie č. 4 
Za: 7 poslancov / Antolik Ľubomír, Mgr. Daniel Ďurica, Ing. Juraj Kešeľ, Ing. Matej Kukuruc, Mária 
Marcinová, Bc. Anna Senyková, Jaroslav Tipan/.  
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 

K bodu č. 13, Oznámenie o čiernej stavbe. 
Pán Ján Husák zaslal na obecný úrad 17.1.2023 oznámenie o čiernej stavbe v obci Bačkov na parcele č. 
37, ktorej je vlastníkom. /Oznámenie je prílohou materiálov na zasadnutí./ Parcela sa nachádza oproti 
cintorínu. V oznámení je napísané, že na časti jeho pozemku je postavená nehnuteľnosť bez jeho 
súhlasu. Teda, nelegálne postavená stavba. V oznámení žiada obec,  ako príslušný stavebný úrad 
o podniknutie krokov k odstráneniu tejto nelegálnej stavby. Prílohou je aj kópia katastrálnej mapy. 
Poslanci po krátkej rozprave navrhli obhliadku spomínanej nehnuteľnosti a tento bod zobrali na 
vedomie. 
 
K bodu č. 14, Žiadosť pani Jolany Janičovej o odkúpenie nehnuteľnosti - prejednanie. 
Pani Jolana Janičová si na obecný úrad podala žiadosť o odkúpenie nehnuteľnosti v správe majetku 
obce / byt po Turtákovi v tzv. povodňovej bytovke/. Hlavná kontrolórka upozornila na dodržiavanie 
zákona o majetku obce a  zákonom stanovené postupy pri predaji majetku obce,  kedy obec ako prvé 
musí schváliť a zverejniť zámer predaja nehnuteľného majetku obce z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa. Preto žiadosť pani Jolany Janičovej o odkúpenie nehnuteľnosti, v tomto prípade bytu, 
v majetku obce bude prerokovaná na nasledujúcom zasadnutí obecného zastupiteľstva. 
Tento bod rokovania zobralo obecné zastupiteľstvo na vedomie. 
Pokračovalo sa bodom č. 14 - vypracovanie a zverejnenie zámeru na odpredaj nehnuteľnosti /bytu/ 
vo vlastníctve obce z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Poslanci obecného zastupiteľstva poverili 
obecný úrad vypracovaním zámeru k predaju nehnuteľného majetku obce z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa. Zámer až po schválení obecným zastupiteľstvom bude zverejnený po dobu 15 dní 
na úradnej tabuli a na internetovej stránke obce Bačkov. Za tento bod dal starosta obce hlasovať. 
Hlasovanie č. 5 
Za: 7 poslancov / Antolik Ľubomír, Mgr. Daniel Ďurica, Ing. Juraj Kešeľ, Ing. Matej Kukuruc, Mária 
Marcinová, Bc. Anna Senyková, Jaroslav Tipan/.  
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
Starosta obce podal informácie o splnených uzneseniach a úlohách k návrhom poslancov z minulých 
zasadnutí: 



Stĺpik na cestnom zrkadle je natretý. Ohľadne odstránenia nefunkčných, telekomunikačných stĺpov, 
starosta rokoval so zástupcami spoločnosti Slovak telekom, a. s. Žiadosť o odstránenie je podaná 
prostredníctvom poruchovej linky. 
Čo sa týka odvozu z obce a likvidácie  polystyrénu, starosta rokoval so zástupcami mesta Sečovce, 
ktorí prisľúbili v tomto smere pomoc.  Z obce odvezie obec na vlastné náklady, avšak uskladní mesto 
Sečovce. Tona polystyrénu cca 15,00 eur alebo 18,00 eur.  
Kryt nad schodami pivnice pri kultúrnom dome je urobený. Zrealizoval pán Suč za odplatu 
v spolupráci s obecným úradom. Kryt na studňu na verejnom priestranstve vyhotoví pán Suč. 
Pokračovalo sa v prejednávaní interpelácií poslancov. 
Poslanec Kešeľ: je potrebné vykonať údržbu alebo aj výrub vyschnutých drevín a stromov. Bolo by 
dobré odfotiť stromy a zaslať spolu so žiadosťou na Slovenský Vodohospodársky podnik, štátny 
podnik Povodie Bodrogu, odštepný závod Správa povodia Bodrogu na ulici  
M. R. Štefánika č. 25, Trebišov. 
Starosta povedal, že údržbu verejnej zelene vykonali pracovníci obce. Pokračoval poslanec Kešeľ: 
v kult. dome by bolo dobré odstrániť stenu zo sadrokartónu, ktorá oddeľovala pódium a archív, 
prečistiť odtokové žľaby na budove základnej a materskej školy, nahnutý strom pri pánu Petrovi 
Senykovi odstrániť, nakoľko je to nebezpečné, lávky cez potok medzi p. Senykom a Lesnou ulicou by 
bolo potrebné zhodnotiť statikom. Podotkol ďalej, že je odpadnutý panel na multifunkčnom ihrisku. 
Na ulici Lesnej by bolo dobré namontovať spomaľovače. 
Poslanec Ďurica sa dotazoval kedy bude otvorená posilňovňa. Starosta: v posilňovni sa musí 
zrekonštruovať podlaha. Návštevníci posilňovne neudržiavali poriadok, tak ju starosta zamkol. 
Poslanec Kešeľ sa ohradil, že nie je pravda, že on aj s poslancom Ďuricom dali zatvoriť multifunkčné 
ihrisko a posilňovňu. Starosta upokojil poslanca Kešeľa, aby si niektoré narážky z radov občanov 
nebral príliž k srdcu. Ihrisko zneprístupnil starosta v čase, keď bolo mokro a daždivo. Nakoľko deti aj 
s blatom na topánkach znečisťovali povrch ihriska. 
Pokračoval poslanec Ďurica, že do školskej jedálne je potrebné zakúpiť a namontovať digestor pary 
a vetráky. 
Poslankyňa Senyková upozornila na rozbité cestné zrkadlo pri moste na Lesnú ulicu, na budovu domu 
smútku, kde je potrebné natrieť predné, čelné steny strechy. Tzv. Čolovky. Osloviť pána Blažeja 
Hrubovského, / majiteľa hospodárskeho dvora v Bačkove po pánu Ing. Molnárovi /, či sa nedá prijať 
kompromis ohľadne oplotenia ihriska v obci. Zareagoval pán poslanec Ďurica a vysvetli, že je dosť 
neskoro teraz reagovať na oplotenie, keď ihrisko bolo na katastrálnom úrade prepísané pánu Ing. 
Molnárovi ešte v roku 2009. 
Poslanci nabádali poslanca Jaroslava Tipana k tomu, aby si vybudoval v Rómskej osade rešpekt hlavne 
medzi deťmi. Upozorňovať ich na neporiadok, spoluobyvateľov upozorniť na nezaplatené poplatky za 
vodu a vývoz odpadu. V prvom rade by mal mať všetky poplatky uhradené pán poslanec.  
Rozvinula sa rozprava ohľadne prístrešku na darované poľnohospodárske stroje a náradie od pána 
Ing. Molnára. Je potrebné nájsť priestor na obecnom pozemku, kde by bolo možné vybudovať a 
umiestniť prístrešok.  
Starosta obce spolu s poslancom Kešeľom oboznámili prítomných s pozvánkou na podujatie Rally 
maad Sečovce – Dargov – Bačkov, ktoré sa uskutoční 15. 4. 2023 a trasa povedie aj cez Bačkov. Bude 
potrebné dať rozpis podujatia na stránku obce a hlásiť v miestnom rozhlase častejšie aj po pracovnej 
dobe.   
Keďže sa prerokovali všetky body programu, starosta obce poďakoval prítomným za aktívnu účasť 
a zasadnutie ukončil.  

 
Overovatelia zápisnice:  Ľubomír  Antolik................................ 
 
    Jaroslav  Tipan.................................. 
 
         Jozef Nemčík 
         Starosta obce 



 
 
 

 


